
Motion till riksdagen 

1989/90:N423 
av Leo Persson m.fl. (s) 
Landsbygdens elektrifiering 

l aret� budgetrroposition har inte regeringen tagit upp medel till anslaget 
··Fr�imjande av landsbygdens elektrifiering 

..
. 

Förvisso har man fullgjort en god insats under den uppbyggnadstid som 
var av i k ten med stödet. men i glesbygder finns alltjämt helårsbo�täder som 
saknar el för ljus. kraft och värme. I många fall rör det sig om bo�ättningar 
i bygder där vattenkraften byggs ut. För de boende kan det då te ig egen
domligt att inte ha tillgång till elkraft för sina egna behov. Elektrifieringen 
av de ater�tåendc helårsbebodda gårdarna som saknar elanslutning bör inte 
bedömas som en isolerad fråga. Den bör ses i ett vidare perspektiv där mål
sättningen är en förbättrad teknisk och social struktur i glesbygder. Att för
bättra förhållandet för befolkningen i berörda glesbygder är ett riksintresse. 
Det är ett led i kampanjen Landsbygd -90. 

Från allmän synpunkt är det av stort värde att kunna bibehålla en fast bo

sättning i utrräglade glesbygdsområden. Från försvars- och räddningssyn
punkt är det värdefullt att ha en fast befolkning i t.ex. glest bebyggda fjäl
lområden. 

Enbart i Jämtland och Dalarna saknar ca 50 fastigheter med fa�t bosätt
ning elkraft. En avslutning av elektrifieringen beräknas kosta ca 35 miljoner 
kronor. 

För att �äkerstiilla en tillfredsställande ciförsärjning i glesbygd har staten 
sedan ar 1959. i samband med eldistributionens strukturförändring. gett bi
drag till upprustning av dåliga elnät. För några kommunala/lokala elverk. 
som tagit över nedslitna och olön�amma elnät. har de påbörjade statliga upp
rustning�programmen inte kunnat fullföljas på grund av otillräckliga an� lag. 
För Älvdalens och Ljusnarbergs kommunala energiverk beräknas slutupp
rustningen kosta 20 miljoner kronor. 

Svenska kommunförbundet och statens energiverk har på olika sätt beto
nat vikten av att arbetet med landsbygdens elektrifiering fortsätter. 

Regeringen tillsatte i december 1989 en utredning om kraftföretagens 
vinster. Om utredningen finner att vinsterna är betydande bör lämpliga åt
gärder för att vinsterna �kall komma samhället till del redovisa�. En sådan 
åtgärd skulle enligt vår uppfattning vara att en del av eventuella vinstmedel 
använd� för att finansiera elektrifieringen av de helårsbostäder som atcrstår. 
Om utredningen inte visar att möjliga medel finns. menar vi att regeringen 
anya bör pröva om an�lag till land bygdens elektrifiering kan tillföras. 9 



Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförts om medel till landsbygdens elektrifiering. 

Stockholm den 23 januari 1990 

Leo Persson (s) 

Nils-Olof Gustafsson (s) Arne Mellqvist (s) 

Ove Karlsson (s) 
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